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Zápis z 19. zasedání Akademického senátu Přírodovědecké fakulty 
Masarykovy univerzity ve funkčním období 2020–2023  
 

které se konalo 9. – 10. září 2022 od 15:00 hodin v Křtinách.  
 
Schválený program zasedání:  

1. Schválení programu zasedání 

2. Kontrola úkolů 

3. Výroční zpráva o činnosti PřF MU v roce 2021 

4. Výroční zpráva o hospodaření PřF MU v roce 2021 

5. Opatření děkana – Podmínky stipendijních programů Přírodovědecké fakulty Masarykovy 

univerzity 

6. Volba zástupce studentů do Disciplinární komise fakulty 

7. Fixace A (PVČ) a DKRVO (fixní část) vs. dynamika změn výkonů ústavů na fakultě (v 

případě potřeby bude tento bod přerušen a dokončen v sobotu 10.9.2022) 

8. Strategie a pohled univerzity k optimální struktuře nabídky studijních programů a jejich 

skladby 9.Organizační řád Přírodovědecké fakulty Masarykovy univerzity 

9. Opatření děkana – Povinné očkování studentů Přírodovědecké fakulty Masarykovy 

univerzity proti virové hepatitidě typu B 

10. Různé 

 
Přijaté závěry a usnesení: 

1. Akademický senát PřF MU schvaluje Výroční zprávu o činnosti PřF MU v roce 2021. 

2. Akademický senát PřF MU schvaluje Výroční zprávu o hospodaření PřF MU v roce 2021. 

3. Akademický senát PřF MU schvaluje opatření děkana Podmínky stipendijních programů 

Přírodovědecké fakulty Masarykovy univerzity. 

4. Akademický senát schvaluje studenta Mgr. Jana Maška za člena Disciplinární komise 

fakulty. 

 
Přílohy zápisu: 
 
Výroční zpráva o činnosti PřF MU v roce 2021 
 
Výroční zpráva o hospodaření PřF MU v roce 2021 
 
Opatření děkana Podmínky stipendijních programů Přírodovědecké fakulty Masarykovy univerzity 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

https://is.muni.cz/auth/do/sci/as/as_prf_11_2020-2023/verejne_dokumenty_-_zapisy_ze_zasedani_schvalene_dokumenty_navrhy_vnitrnich_pred/19_zasesani_9_9_2022/navrh_vyrocni_zpravy_o_cinnosti_prf_mu_v_roce_2021/
https://is.muni.cz/auth/do/sci/as/as_prf_11_2020-2023/verejne_dokumenty_-_zapisy_ze_zasedani_schvalene_dokumenty_navrhy_vnitrnich_pred/19_zasesani_9_9_2022/navrh_vyrocni_zpravy_o_hospodareni_prf_mu_v_roce_2021/
https://is.muni.cz/auth/do/sci/as/as_prf_11_2020-2023/verejne_dokumenty_-_zapisy_ze_zasedani_schvalene_dokumenty_navrhy_vnitrnich_pred/19_zasesani_9_9_2022/OD_Podminky_stipendijnich_programu_senat_09092022.pdf


Průběh jednání: 
 

1. Schválení programu zasedání: 

Hlasování: pro 16 / proti 0 / zdržuji se 0; program zasedání byl schválen. 
 

2. Kontrola úkolů 
 
Lochman: Po kontrole doplnění zápisů ze Shromáždění pracovníků jednotlivých ústavů jsem zjistil, 
že ÚCH stále nemá doplněno a setkání se neuskutečnilo. Informoval jsem ředitele ÚCH. 
 

3. Výroční zpráva o činnosti PřF MU v roce 2021 

Čermák: Výroční zpráva o činnosti Přírodovědecké fakulty Masarykovy univerzity za rok 2021 
vyjadřuje naplňování Dlouhodobého záměru vzdělávací, výzkumné, vývojové a další tvůrčí činnosti 
Přírodovědecké fakulty Masarykovy univerzity na období 2016 až 2020 a následnou Dlouhodobou 
rozvojovou strategii Přírodovědecké fakulty, která byla vydána v květnu 2021. Ve výroční zprávě 
jsou popsány jednotlivé činnosti, které fakulta prováděla v roce 2021. Činnosti fakulty byly v roce 
2021 omezeny pandemií COVID-19. Proběhlo hodnocení pregraduálních studijních programů. V 
roce 2021 obdržela fakulta výsledky mezinárodního hodnocením v rámci MEP. Výsledky tohoto 
hodnocení odkazují na významné postavení fakulty v rámci srovnání s ostatními univerzitami v ČR. 
Nárůst zaměstnanců je cca 9 %.  
 
Kudrle: Chtěl bych se zeptat, zda se řeší energie na příští rok. S přicházející topnou sezonou budou 
ceny jen stoupat. 

Čermák: Burza se aktivně sleduje. Čekáme na rozhodnutí vlády, zda dojde k zastropování cen. 

Lochman: Byli bychom schopni platit energie v nových plochách? 

Čermák: Nejsme schopni vypočítat náklady, protože neznáme ceny. 

 
Návrh usnesení: Akademický senát PřF MU schvaluje Výroční zprávu o činnosti PřF MU v roce 
2021. 

Hlasování: pro 18/ proti 0/ zdržuji se 0 

Usnesení: Akademický senát PřF MU schvaluje Výroční zprávu o činnosti PřF MU v roce 2021. 
 

4. Výroční zpráva o hospodaření PřF MU v roce 2021 

Čermák: Představil Výroční zprávu o hospodaření PřF MU v roce 2021. Neinvestiční výnosy 
Přírodovědecké fakulty Masarykovy univerzity (dále jen PřF MU) v roce 2021 činily v součtu za 
hlavní i doplňkovou činnost 1,480,073 tis Kč oproti 1,409,071 tis. Kč v roce 2020, neinvestiční 
náklady fakulty za hlavní i doplňkovou činnost byly v roce 2021 1,481,582 tis. Kč oproti 1,399,461 
tis. Kč v roce 2020. Institucionální zdroje fakulty (příspěvek na vzdělávací činnost a další dotace z 
MŠMT a institucionální podpora na dlouhodobý koncepční rozvoj výzkumné organizace) tvořily v 
roce 2021 cca 41 % celkových finančních zdrojů fakulty. Trvalým cílem fakulty je zachovat vysokou 
úroveň výuky a výzkumu, za tímto účelem fakulta připravuje investiční akce, které mají být 
realizovány v následujících letech: upgrade a rozšíření výzkumných kapacit v Univerzitním 
kampusu Bohunice. 



 
Návrh usnesení: Akademický senát PřF MU schvaluje Výroční zprávu o hospodaření PřF MU v 
roce 2021. 
 
Hlasování: pro 18/ proti 0/ zdržuji se 0 
 
Usnesení: Akademický senát PřF MU schvaluje Výroční zprávu o hospodaření PřF MU v roce 
2021. 
 
 

5. Opatření děkana – Podmínky stipendijních programů Přírodovědecké 

fakulty Masarykovy univerzity 

Lízal: Představil změny na úrovni číslování v dokumentu, v článku A1, odst. 5. Změna nebyla 
zahrnuta v úpravě pro doktorské studium, došlo k nápravě. Další změna v A2 (c), kam byl přidán 
další účelový zdroj.  

Baláž: První změna je hodně výrazná. Má retrospektivní účinnost? Kvalitu studenta neurčuje to, 
zda si vymění kredity v hodnotě desetiny či dvacetiny. Vůči studentům mi to nepřipadá fér. 

Bochníček: Férové by bylo, kdyby pravidlo platilo pro nově nastupující studenty. 

Lízal: Množství vyplacených prospěchových stipendií se obecně zvyšuje. 

Baláž: Líbilo by se mi, kdyby se tato změna neuplatňovala retrospektivně. 

Křešťáková: Jsou k dispozici údaje, kolik studentů využilo možnost povolení neopakování 
předmětů v celkovém rozsahu jedné desetiny minimální kreditové hodnoty? 

Lízal: Takovou statistiku nemám k dispozici. 

Kašparovský: Dle mého názoru by ke zpřísnění pravidel mělo dojít. Chápu to tak, že s přísnějšími 
pravidly souhlasíte, ale pouze pokud nebudou uplatňovány retrospektivně. S tímto návrhem 
souhlasím. 

Návrh usnesení: Akademický senát PřF MU schvaluje opatření děkana Podmínky stipendijních 
programů Přírodovědecké fakulty Masarykovy univerzity. 
 
Hlasování: pro 18/ proti 0/ zdržuji se 0 
 
Usnesení: Akademický senát PřF MU schvaluje opatření děkana Podmínky stipendijních programů 
Přírodovědecké fakulty Masarykovy univerzity. 
 
 

6. Volba zástupce studentů do Disciplinární komise fakulty 

Křešťáková: Vzhledem k tomu, že jsem dostala úvazek, tak nadále nemohu být studentským 
zástupcem disciplinární komise. Jako svého nástupce navrhuji Mgr. Jana Maška.  
 
Návrh usnesení: Akademický senát schvaluje studenta Mgr. Jana Maška za člena Disciplinární 
komise fakulty. 
 



Hlasování: pro 17 / proti 0/ zdržel se 1 
 
Usnesení: Akademický senát schvaluje studenta Mgr. Jana Maška za člena Disciplinární komise 
fakulty. 

 
7. Fixace A (PVČ) a DKRVO (fixní část) vs. dynamika změn výkonů ústavů 

na fakultě 

Baláž: V uplynulých několika letech byly fixovány dva objemově nejdůležitější zdroje 
institucionálního financování ústavů na fakultě. V mezidobí se však poměrně dynamicky změnily 
výkonové parametry ústavů, které byly určující jak pro výpočet A (PVČ), tak DKRVO (před její 
fixací). Přidělená částka DKRVO koreluje s výkonem posledního bodového hodnocení RIV 
(výsledky z let 2011 až 2015). S výkonovou částí téměř nekoreluje. Pokud by nedošlo ke změně 
pravidel tvorby rozpočtu PřF MU nebo k výraznému navýšení financí v DKRVO, bude tento podíl 
nadále konstantní.  

Hilscher: V minulém roce byla prezentována analýza za rok 2020, která ukázala, jak se mění objem 
výuky i přidružené finance pro jednotlivé ústavy. Máme představu o tom, jak by PVČ mohlo být 
rozfixováno. Dále proděkan Hilscher AS představil srovnání jednotlivých ústavů mezi lety 2017 a 
2020 a představil podíl PVČ A v roce 2021.  

 

8.  Strategie a pohled univerzity k optimální struktuře nabídky studijních 

programů a jejich skladby 

Bulant: Představil body SZ 2016-2020 a popsal jejich úspěšnou implementaci: 1.3 Zjednodušit 
studijní nabídku a zpřehlednit strukturu a informace o studijních programech. 1.4 Obohatit 
spektrum nabízeného vzdělávání zejména o dvouoborové a interdisciplinární programy, 
technologicky zaměřené programy, inovované učitelské programy a relevantní programy 
reflektující trendy na trhu práce. 2.3 Revidovat kurikulum v Bc. a rozšířit jejich obecný základ. 
Představil strukturu programů TC Dublin. Univerzita snížila počet nabízených studijních programů 
o 35 % oproti stavu v roce 2016. Od roku 2016 vzniklo na MU 41 zcela nových SP. Dle uchazečů 
je studijní nabídka hodnocena kladně. 

Křešťáková: Od budoucích studentů máme zpětnou vazbu z Prvákovin, kde si většina velmi 
pochvalovala e-přihlášku. Studenti ocenili možnost kontroly online. Jedinou komplikací pro ně 
bylo získání eIdentity, které ne vždy fungovalo bez problémů. 

Bulant: Poděkoval za zpětnou vazbu. Představil výsledky SWOT analýzy pro tematické hodnocení.  

Křešťáková: Myslím si, že odložená volba není nejlepší nápad. Student jde na VŠ s jasným cílem a 
ví, čemu přesně se chce věnovat. 

Bulant: Odložená volba má být v podstatě pomoc pro uchazeče, kteří si ještě nejsou jistí.  

Lízal: Popsal pozitivní zkušenosti s přijímáním studentů do specializovaných programů.  

Kašparovský: Měli bychom diskutovat i studijní nabídku v České republice, abychom byli 
konkurenceschopní na trhu mezi studenty v ČR. Hodně bych tlačil na možnost přestupu studentů 
mezi studijními programy. 

Bulant: Souhlasím se vším, co pan děkan řekl. 



Kašparovský: Pokud by se podařilo udělat dobrý systém fungování širších doktorských studijních 
programů, tak si myslím, že by to mohlo fungovat. 

Bulant: Opět souhlasím.  

Lízal: Chci se zeptat, jestli je už nějaký posun v sjednocení požadavků na profesní obor bakalářský 
a navazující magisterský, protože nám se stalo, že v našem studijním programu lékařská genetika 
máme navazující nazvaný jako profesní, ale bakalářský máme jako akademický. Podle mě nemůže 
být jeden program takto nastavený.  

Bulant: Vede se k tomu debata. Závěry zatím nejsou.  

Lízal: původně to byl profesní program.  

Bulant: Olomouc se v roce 2016 rozhodla, že nebudou mít žádný profesní program a nebyl pro to 
žádný důvod. Po analýze profesních programů se ukázalo, že Slezská univerzita v Opavě je nejvíce 
profesní univerzita. Třetí nejvíc profesní univerzita je MU. 

Kašparovský: Profesní program by měl být studentům prodáván jako spolupráce s aplikační sférou, 
zatímco ten akademický jako výzkumný. A my, když se díváme na Přírodovědeckou fakultu, tak 
prohráváme boj o studenta ve chvíli, kdy jsme vnímáni jako vědecká instituce. Například při 
rozhodování studenta mezi VUT a PřF. V takovém případě se rozhodne pro VUT, protože chce 
jít do praxe a nechce dělat vědu. Profesní program by nám mohl dát nálepku toho, že i na PřF 
máme partnery v aplikační sféře. 

Lochman: Když se na to podívám z pohledu absolventa, který se pak vrhá do svět najít si práci, tak 
je bude zajímat, jak konkurenceschopní budou na trhu práce.  

Bulant: Z průzkumu absolventů víme, že je nám na PřF vytýkán nedostatek praxe.  

 
9. Organizační řád Přírodovědecké fakulty Masarykovy univerzity 

Čermák: Jednou z důležitých změn v Organizačním řádu je, že jsme doplnili činnosti proděkana 
pro internacionalizaci. Druhá změna je v kanceláři tajemníka, kde přibyly tři osoby: koordinátor 
kanceláře tajemníka, koordinátor pro strategický rozvoj a manažer mediální komunikaci. Další 
změna proběhla na žádost vedoucí botanické zahrady. Byl změněn popis činností botanické 
zahrady.  

Křešťáková: Zde je napsáno, že zajištuje květinovou výzdobu akcí a obřadů fakulty univerzity, je 
to pravda? 

Čermák: Ano, část kytek chodí z botanické zahrady a část od externích dodavatelů. 

 

10. Opatření děkana – Povinné očkování studentů Přírodovědecké fakulty 
Masarykovy univerzity proti virové hepatitidě typu B 

Lízal: Opatření má zajistit povinnost předložit očkování proti hepatitidě B u konkrétních studijních 
programů. U bakalářských programů se jedná o antropologii, biochemii, experimentální a 
molekulární biologii, lékařskou genetiku a molekulární diagnostiku a životní prostřední a zdraví. U 
navazujících magisterských studijních programů se jedná o antropologii, Bioanalytiky, Lékařskou 
genetiku a molekulární diagnostiku, Biofyziku, Biochemii, Biologii člověka. 



Křešťáková: Opatření je tedy pro nastupující studenty? 

Lízal: Ano, pro ty, co se teď zapisují. Pokud pan děkan souhlasí, měli by se tam dodatečně přidat 
učitelské programy. 

Lochman: Co studenti, kteří se ze zdravotních nebo jiných důvodů nenechají naočkovat? 

Lízal: Můžeme jim udělit výjimku. Nebudou vyloučeni ze studia, ale nebudou moci do laboratoří. 

Kašparovský: Souhlasím. 

 
11. Různé 

Proděkan pro výzkum, rozvoj a kvalitu 
Leichmann: Informoval o probíhající události hodnocení vědy, kterou organizuje rektorát. Hodnotí 
se věda a doktorské studium. Hodnocení doktorského studia bude sloužit pro akreditace. U 
hodnocení vědy má každý ústav svého hodnotitele, kteří dohromady tvoří komisi, která hodnotí 
vybraný obor. Hodnotitelé musí být zahraniční. Hodnocení již proběhlo na RECETOXU, příští 
týden proběhne na Biologii, dále na Chemii, Matematice, Vědě o Zemi a koncem září bude 
hodnocení Fyziky. 
 
Leichmann: Seznámil AS s pravidly začínající soutěže OP JAK, což je výzva, která navazuje na OP 
VVV a je to poslední výzva z operačních programů. Alokace je 8 miliard a maximálně půl miliardy 
na projekt. Počítá se tedy s 16 projekty. Poskytovatel se rozhodl, že omezí počet přihlášek v soutěži. 
Dal limit, že jedna přihláška je na 50 milionů DKRVO. Masarykova univerzita získala právo podat 
4 projekty a pan rektor rozhodl, že tyto projekty může předložit Přírodovědecká fakulta, Lékařská 
fakulta, Fakulta informatiky a Filozofická fakulta. Šance na získání těchto projektů je celkem malá, 
protože se předpokládá, že se podá asi 140 projektů, z čehož bude jen 16 financovaných. 
Ministerstvo by bylo rádo, kdyby spolu jednotlivé univerzity spolupracovaly. 
 
 
Projednávání volebního řádu 
Kudrle: Měli bychom se zamyslet nad vnitřními předpisy, popřípadě nad změnami vnitřních 
předpisů. 

Lochman: Nejlepší by bylo dostat oficiální návrh za všechny. 

Kašparovský: Pokud chceme nový volební systém, musí proběhnout diskuse. 

Lochman: Na RKD upozorním ředitele ústavů, připravím krátkou prezentaci. Mohu domluvit 
společné zasedání s řediteli. 

Kašparovský: Bylo by dobré 19. září na výjezdním zasedání s těmito změnami seznámit ředitele. 
Seznámit je s tím, co nefunguje a s tím, co plánujeme ještě projednat. Děkuji. 

Křešťáková: Kdy se budou vyhlašovat volby? Vypíšou se v březnu, volby budou v květnu a 
výsledky v červnu?  

Lochman: Ano. 

 
 



Vstup do budov na Kotlářské 

Kudrle: Jak bude fungovat vstup na karty na Kotlářské? 

Čermák: Místo kliky bude koule a každý se může dostat do budovy přes zaměstnaneckou kartu 
nebo ISIC, stejně jak je to na Kampuse. Správce budovy může upravovat skupiny, kdo se do 
budovy přes kartu dostane. 

Křešťáková: Někteří studenti prvních ročníků byli z e-mailu vyděšení, protože ne všichni mají 
hotové karty ISIC. Prosím, aby se na ně byl brán ohled.  

Čermák: Předpokládám, že se zahájením školního roku budou mít karty všichni vyřízené, popřípadě 
se vždy dozvoní na sekretariát. 

 

Stavba nového plotu na Kotlářské 

Meduňa: Jak pokračuje stavba nového plotu na Kotlářské? 

Tajemník: Stavba by měla trvat do června příštího roku. Jednotlivé díly jsou ručně vyráběny a 
výroba tedy trvá delší dobu. A také nám v cestě stojí strom, s kterým nelze hnout. 

Meduňa: Stále se počítá s tím, že bude branka? 

Čermák: Ano, v poslední fázi. 

Meduňa: Zachová se vsup do botanické zahrady? 

Čermák: Ano, takže budeme mít celkem čtyři vchody. 

 

Erasmus+ 

Křešťáková: Komu se mají studenti oficiálně hlásit, pokud chtějí vycestovat na Erasmus? 

Kašparovský: Určitě to musí vědět koordinátor na jednotlivých ústavech. Agendu má na starost 
nový proděkan pro internacionalizaci. Na KD ověříme, jak jsou procesy nastaveny. 

Lochman: Poděkování a ukončení zasedání. 

 

 

 

 

 



Prezence 

 
Zaměstnanecká komora: 
RNDr. Milan Baláž, Ph.D., Mgr. Jiří Bartoš, Ph.D., Mgr. Barbora Hutňan Chattová, Ph.D., doc. 
RNDr. Pavel Hyršl, Ph.D., prof. Mgr. Vít Kudrle, Ph.D., doc. Mgr. Jan Lochman, Ph.D., Mgr. 
Mojmír Meduňa, Ph.D., doc. Mgr. Josef Šilhan, Ph.D. 
 
Studentská komora:  
Bc. Kateřina Weisová, Mgr. Michaela Kubová, Mgr. Václav Hladík, Mgr. Marek Korsák, Mgr. Jan 
Mašek, Mgr. David Novák, Bc. Júlia Peňáková, RNDr. Dominik Kevický, Mgr. Veronika 
Křešťáková 
 
Hosté:  
prof. Mgr. Tomáš Kašparovský, Ph.D., Roman Čermák M.Sc., RNDr. Pavel Lízal, Ph.D., prof. 
RNDr. Roman Šimon Hilscher, DSc., doc. PhDr. Mgr. Hana Svatoňová, Ph.D., prof. RNDr. 
Jaromír Leichmann, Dr. rer. nat., Mgr. Michal Bulant, Ph.D. 
 
 
Zapsala:  
Mgr. Gabriela Ilčíková, Eliška Musilová, DiS. 
 
 
Zasedání řídil a zápis po vypořádání připomínek členů AS schválil:  
 
 
 
 
 
 
V Brně dne       doc. Mgr. Jan Lochman, Ph.D. 
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